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Protokół Nr 2 

z obrad drugiej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 29.05.2024r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:30. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2024r. 

poz. 609/ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Główna Księgowa Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Ewelina Gracz 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego  

I Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

7. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

8. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXXIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Przyjecie protokołu z I sesji Rady miejskiej w Więcborku. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Raport Burmistrza o stanie Gminy Więcbork. 

a) Debata nad raportem o stanie gminy, 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi votum zaufania. 

11. Przyjęcie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2023r. wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego. 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  

b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2023r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 

e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 

rok. 

f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Więcborka 

z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2023r. 

12. Przyjęcie informacji dotyczącej kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2023 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2024 

13. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2023 rok oraz założeń na rok 2024. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz 

odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

położonej w Więcborku. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 

terenie Gminy Więcbork w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

18. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/497/24 z dnia 27 marca 2024 r.  

w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład 

pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie gminy Więcbork. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Więcbork”. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zakończenie. 

 

Do przedstawionego porządku obrad autopoprawką wprowadzono: 

• jako pkt 15 pozycję: „Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork”. 

oraz 

• ujęto pkt. 17 w brzmieniu: „przyjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LXXI/487/24 

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 
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zabytków, położonych na terenie gminy Więcbork w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków”. 

 

W związku ze zmianą dotycząca pkt 15 nastąpiła korekta numeracji punktów porządku 

obrad. Pozostałe punkty przyjęły numerację dalszą. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Na sali 15 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.4-5 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokoły z obrad: 

LXXIII sesji oraz z I sesji Rady Miejskiej zostały napisane. Do dnia sesji nie wniesiono 

poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. 

Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokoły pod głosowanie. 

 

Protokół z LXXIII sesji RM – 24.04.2024 r. 

Na sali 15 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Protokół z I inauguracyjnej sesji RM – 6.05.2024 r. 

Na sali 15 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.6 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 
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8.05.2024 r. – Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Kopta uczestniczyła jury Gminnego 

Konkursu Recytatorskiego klas I-III pod Patronatem Burmistrza Więcborka w 

Szkole Podstawowej w Zakrzewku. 

13.05.2024 r. – Prezydium RM w składzie: Przewodnicząca RM p. Anna Łańska, 

Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Kopta i Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida oraz 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM p. Iwona 

Bonecka, odbyło spotkanie z Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  

p. Joanną Soją – Tońską w sprawie założeń programowych na sezon letni 2024 r. w gminie 

Więcbork w zakresie planowanych imprez i atrakcji, a także pozyskiwanych środków 

zewnętrznych przez Ośrodek Kultury oraz sytuacji bieżącej Instytucji /miejsce: biuro 

Przewodniczącej RM w Więcborku/. 

18.05.2024 r. – Przewodnicząca RM uczestniczyła w Pikniku Rodzinnym zorganizowanym 

przez Szkołę Podstawową Nr 1 w Więcborku. 

21.05.2024 r. – Przewodnicząca RM oraz radni w osobach: Beata Lida, Iwona Bonecka, 

Brygida Migawa, Andrzej Wenda wzięli udział w uroczystościach pogrzebowych zmarłej  

p. Marianny Pikulik, Marki radnej p. Beaty Kopty. 

23.05.2024 r. – Przewodnicząca RM uczestniczyła w uroczystym Apelu z okazji obchodów 

Dnia Strażaka na terenie Komendy Powiatowej Państwowej Starzy Pożarnej w Sępólnie 

Krajeńskim.  

24.05.2024 r. – udział Przewodniczącej RM w sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, na której 

nastąpiło uroczyste wręczenie nagród „Krajeński Anioł” i „Krajeńska Iskierka”. Wyróżniono 

p. Monikę Winograd, Stowarzyszenie „SZANSA” oraz grupę wolontariuszy ze Specjalnego 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Więcborku. Wszyscy wyróżnieni działają na terenie 

gminy Więcbork. Tego samego dnia Przewodnicząca RM wraz z Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady miejskiej w Więcborku p. Iwoną 

Bonecką wzięła udział w imprezie sportowej - corocznie organizowanym przez Miejsko-

Gminny Ludowy Klub Sportowy „GROM” Więcbork „Biegu Wiosny” /miejsce: Stadion 

Miejski w Więcborku/. Ponadto w tym dniu, w godzinach popołudniowych 

Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida wzięła udział w gminnej uroczystości z okazji Dnia 

Matki zorganizowanej przez Zarząd Gminny Koła Gospodyń Wiejskich /miejsce: świetlica 

wiejska sołectwa Pęperzyn/. 

26.05.2024 r. – udział Przewodniczącej RM w V Turnieju Drwali w Lubczy /miejsce: przy 

świetlicy sołectwa Lubcza/. 

28.05.2024 r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Ad.7 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

24.04.2024 r. – udział w spotkaniu dla seniorów sołectwa Lubcza zorganizowanego przez 

Koło Gospodyń Wiejskich Lubcza w ramach Programu „Danie Wspólnych Chwil”. Tego 

samego dnia Burmistrz uczestniczył w Wernisażu Fotografii p. Małgorzaty Dropinskiej, pt. 

„Niebo na wyciągnięcie ręki”/miejsce: Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku/. 

Następnie Burmistrz udał się na ulice Wincentego Witosa w Wituni, gdzie trwała akcja 

ratowniczo-gaśnicza gaszenia pożaru, który wybuchł w budynku wielorodzinnym. Na miejscu 
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zweryfikowana została konieczność udzielenia natychmiastowej pomocy oraz zapewnienie 

schronienia dla poszkodowanych. 

25.04.2024 r. – spotkanie Burmistrza Więcborka z Zarządcą budynku w Wituni oraz Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku w celu ustalenia zakresu 

pomocy oraz działań do podjęcia, aby udzielić wsparcia rodzinom poszkodowanym  

w pożarze budynku mieszkalnego w Wituni. Udzielono niezbędnej i możliwej na tym etapie 

pomocy finansowej, psychologicznej oraz zaproponowano rozwiązania dotyczące 

zapewnienia schronienia dla poszkodowanych. Przedstawione propozycje zostały przez 

rodziny poszkodowane zaakceptowane i w tej chwili są realizowane. Tego samego dnia 

Burmistrz wziął udział w Komisji Konkursowej Gminnego Konkursu Recytatorskiego klas 

IV-VIII zorganizowanego przez Szkołę Podstawową w Pęperzynie.  

29.04.2024 r. – Burmistrz Więcborka wraz ze Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk  

w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu podpisali umowę na dofinansowanie budowy 

zbiornika retencyjnego w Sypniewie. Wartość dofinansowania wynosi: 500.000, 00 zł. 

Poziom dofinansowania wynosi do 100% kosztów kwalifikowanych. 

30.04.2024 r. – udział w obchodach Święta imienin Szkoły oraz Konstytucji 3 Maja 

zorganizowanych w Szkole Podstawowej im. Elżbiety i Jana Orzelskich w Runowie 

Krajeńskim. W trakcie uroczystości nastąpiło oficjalne otwarcie nowego placu zabaw przy 

ww. Szkole.  

3.05.2024 r. udział w obchodach 233 rocznicy Święta uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 

4.05.2024 r. – udział w przemarszu, uroczystym Apelu w związku z Gminnymi obchodami 

Dnia Strażaka. 

6.05.2024 r. – podpisanie umowy z p. Cezarym Zakrzewskim właścicielem Firmy „VECTRA 

GROUP” z siedzibą w Leoncinie na realizację zadania obejmującego wymianę starych opraw 

oświetlenia ulicznego z sodowych na ledowe. Dotyczy to 125 lamp ulicznych, których 

właścicielem jest gmina Więcbork. Wykonawca na wykonanie przedmiotowego zadania ma 

cztery miesiące od podpisania umowy. Na to zadanie Gmina Więcbork pozyskała 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu „Polski Ład” Program Inwestycji Strategicznych. 

Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w Inauguracyjnej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku.  

7.05.2024 r. – podpisanie umowy z Zakładem Gospodarki Komunalnej w Więcborku na 

budowę sieci wodociągowej w ulicy Krótkiej w Wituni. Termin wykonania zadania, to cztery 

miesiące od podpisania umowy. 

8.05.2024 r. – udział w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym dożynek gminno-

powiatowych, które w tym roku odbędą się 31 sierpnia w Jastrzębcu. Następnie Burmistrz 

wziął udział w komisji konkursowej Gminnego Konkursu Recytatorskiego klas I-III 

zorganizowanym w Szkole Podstawowej w Zakrzewku. 

9.05.2024 r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku 

/miejsce: biuro Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku/. 

13-14.05.2024 r. – udział w Samorządowym Kongresie Finansowym „Local Trends”  

w Sopocie. Wydarzenie umożliwiło spotkanie z samorządowcami z całej Polski i wymianę 

doświadczeń i udział w panelach dyskusyjnych, w których uczestniczyli, miedzy innymi,  

p. Zygmunt Frankiewicz – senator RP i Prezes Zarządu Związku Miast Polskich, p. Hanna 

Majszczyk – Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów oraz p. Jarosław Neneman – 
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Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów. Rozmowy dotyczyły, miedzy innymi, 

perspektyw samodzielności finansowej samorządów w nowej sytuacji społeczno- 

gospodarczej, jak również o konieczności zmian w ustawach o podatkach i opłatach 

lokalnych. 

15.05.2024 r. – podpisanie umowy dotyczącej budowy sieci kanalizacji sanitarnej w systemie 

grawitacyjnym wraz z przyłączami na ulicy Leszka Białego, Leszka Czarnego w Więcborku. 

Wykonawcą inwestycji będzie Firma „WIMAR” Spółka z o. o. z siedzibą w Koronowie. 

Termin realizacji inwestycji: trzy miesiące od podpisania umowy. Na realizację tej inwestycji 

Gmina Więcbork również pozyskała dofinansowanie z Rządowego Funduszu „Polski Ład”  

w wysokości 98% kosztów kwalifikowanych. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył  

w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Tematy poruszone podczas spotkania dotyczyły, 

miedzy innymi, ustalenia gmin, w których organizowane będą cykliczne imprezy powiatowe, 

tj. dożynki, Powiatowa Wystawa Stołów Wigilijnych oraz funkcjonowanie komunikacji 

publicznej – autobusowej. Rozmawiano również o możliwości uruchomienia dodatkowych 

połączeń komunikacyjnych Karolewo-Więcbork od września 2024 r. oraz od stycznia 2025 r.. 

Następnie Burmistrz odbył spotkanie Kierownikiem Rejonu Dróg w Tucholi – Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w sprawie trwającego remontu drogi wojewódzkiej nr 189 (termin realizacji - 

koniec czerwca br.) oraz uruchomieniu sygnalizacji świetlnej przy Szkole Podstawowej nr 2 

w Więcborku. W tej ostatniej sprawie ustalono, że została podpisana umowa pomiędzy 

Urzędem Marszałkowskim a Spółka ENEA odnośnie założenia licznika, więc istnieje szansa, 

że w najbliższym czasie, ta sygnalizacja zostanie uruchomiona. 

17.05.2024 r. – udział w spotkaniu ze starostą Sępoleńskim p. Jarosławem Tadychem  

w sprawie realizacji inwestycji, dotyczącej budowy boisk wielofunkcyjnych przy Liceum 

Ogólnokształcącym oraz Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku  

i organizacji ruchu przed ww. Placówkami, a także o budowie przy nich parkingu.  

W spotkaniu uczestniczył również Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach. 

Dyrektor Wydziału Architektury, Budownictwa i Rozwoju w Starostwie Powiatowym  

p. Tomasz Bondarczyk, Zastępca burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski i Kierownik 

Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski.   

20.05.2024 r. – udział w posiedzeniu Grupy Decyzyjnej Lokalnej Grupy Działania „Nasza 

Krajna” w siedzibie Stowarzyszenia w Sępólnie Krajeńskim. 

21.05.2024  r. – spotkanie z pełnomocnikiem inwestora z p. Krzysztofem Napierajem oraz 

przedstawicielem inwestora w sprawie budowy fotowoltaiki w Runowie Krajeńskim na 

działce nr 281/2. W spotkaniu uczestniczyli również przedstawiciele Krajeńskiego Parku 

Krajobrazowego oraz pracownicy Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg Urzędu 

Miejskiego w Więcborku. Tematem było wypracowanie możliwych, kompromisowych 

rozwiązań związanych z wspomnianą inwestycją. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył 

w uroczystościach pogrzebowych p. Marianny Pikulik, Matki radnej p. Beaty Kopty. 

22.05.2024 r. – udział w koncercie piosenek Ireny Jarockiej zorganizowanego przez 

Stowarzyszenie „Pomóż Sobie Pomagając Innym” z Kamienia Krajeńskiego. Koncert odbył 

się w sali widowiskowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

23.05.2024 r. – udział w Apelu z okazji Dnia Strażaka w Komendzie Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim oraz w Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia 

Szpital Wspólnym Dobrem” w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

24.05.2024 r. – Burmistrz wraz z Przewodnicząca RM w Więcborku uczestniczyli w sesji 

Rady Powiatu Sępoleńskiego, na której nastąpiło uroczyste wręczenie nagród „Krajeński 
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Anioł” i „Krajeńska Iskierka”. Wyróżniono p. Monikę Winograd, Stowarzyszenie 

„SZANSA” oraz grupę wolontariuszy ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego  

w Więcborku. Wszyscy wyróżnieni działają na terenie gminy Więcbork. Następnie Burmistrz 

uczestniczył w podsumowaniu imprezy sportowej „Bieg Wiosny”, zorganizowanej przez 

Miejsko-Gminny Ludowy Klub Sportowy „GROM” Więcbork oraz w obchodach Gminnego 

Dnia Matki zorganizowanych przez Gminna Rade Kół Gospodyń Wiejskich i Koło Gospodyń 

Wiejskich w Pęperzynie. 

26.05.2024  r. – udział w V Turnieju Drwali o nagrodę Nadleśniczego Runowa Krajeńskiego 

oraz Burmistrza Więcborka zorganizowanego przez sołectwo Lubcza, KGW Lubcza, OSP 

Lubcza, TIME Lubcza, nadleśnictwo Runowo Krajeńskie oraz Gminę Więcbork. 

27.05.2024 r. – podpisanie pięciu pierwszych umów z pierwszymi beneficjentami Programu 

„Ciepłe Mieszkanie” na wymianę źródła ciepła i termomodernizację w lokalach znajdujących 

się w budynkach wielorodzinnych, lokalach komunalnych oraz małych wspólnotach 

mieszkaniowych od 3-7 lokali. Program realizowany jest przez Gminę Więcbork w ramach 

umowy podpisanej z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Toruniu i pozyskanego w ramach niej dofinansowania. 

28.05.2024 r. – udział w mini paraolimpiadzie osób niepełnosprawnych IKSON „Radość” 

2024, która odbyła się w hali sportowej przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku oraz  

w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. W tym dniu burmistrz podpisał również 

umowy dotyczące przebudowy placów zabaw w miejscowościach Jastrzębiec i Pęperzyn 

/place zabaw przy szkołach podstawowych wykonawca będzie Firma SIMBA Group Spółka  

z o. o./ oraz budowy siłowni zewnętrznej w miejscowości Zgniłka /wykonawca- Firma 

FITPARK z siedziba w Toruniu. Dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Rolnego na 

rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w kwocie 98.885, 00, zł, co stanowi 63, 63% wartości 

inwestycji/. Realizacja tych inwestycji do dnia 25 czerwca br. 

Ad.8 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. Na interp. Radnej Doroty Wnuk/ 

 

✓ Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim poinformował, że remonty 

dróg powiatowych na odcinkach wskazanych przez radną w złożonej interpelacji: na 

odcinku Karolewo-Jastrzębiec – remont zrealizowany w dniach7-9 maja 2024 r.; na 

odcinku Jastrzębiec – Rogalin, będzie niezwłocznie kontynuowany. Remont pozostałych 

dróg kategorii powiatowej realizowany jest sukcesywnie od kwietnia br. 

✓ Interpelacja dotycząca uruchomienia połączenia autobusowego na linii Karolewo-

Więcbork od września 2024 r. – aktualnie na mocy umowy zawartej z Wojewodą 

Kujawsko-Pomorskim a Powiatem Sępoleńskim o dopłatę ze środków Funduszu Rozwoju 

Przewozów Autobusowych o Charakterze Użyteczności Publicznej na terenie powiatu 

sępoleńskiego funkcjonuje obecnie 14 linii autobusowych. Zmian przebiegu linii 

autobusowych ich ilości lub utworzenie nowych linii komunikacyjnych, które objęte są 

dofinansowaniem nie jest możliwa w trakcie obowiązywania umowy, tj. do dnia 31 

grudnia 2024 r. w momencie ogłoszenia przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego 

nowego naboru o objęcie w 2025 r. dopłatą w ramach środków Funduszu Rozwoju 

Przewozów Autobusowych o Charakterze Użyteczności Publicznej, utworzenie linii 

autobusowej linii Karolewo-Więcbork, zostanie ujęte we wniosku. Ponadto wszelkie 



8 
 

decyzje dotyczące transportu publicznego na terenie powiatu sępoleńskiego podejmowane 

są wspólnie na posiedzeniach Konwentu Powiatu Sępoleńskiego przez Starostę 

burmistrzów oraz Wójta gmin tworzących powiat sępoleński. Warunkiem utworzenia 

wnioskowanej linii komunikacyjnej, będzie fakt uzyskania akceptacji Konwentu Powiatu 

Sępoleńskiego oraz akceptacja wniosku o dofinansowanie przez Wojewodę Kujawsko-

Pomorskiego. W 10 maja br. Starosta Powiatu Sępoleńskiego zwrócił się do operatora 

komunikacyjnego PKS Chojnice Spółka z o. o. z prośbą o rozważenie uruchomienia 

wnioskowanej linii komunikacyjnej na zasadach komercyjnych. W odpowiedzi na ten 

wniosek przewoźnik stwierdził, że obecnie nie przewiduje uruchomienia komercyjnego 

połączenia na terasie Karolewo-Więcbork, natomiast w sierpniu, kiedy będzie 

analizowany rozkład jazdy miejscowość Karolewo będzie wzięta pod uwagę. 

 

 

Ad.9 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Marek Kuś w imieniu sołtysa i mieszkańców sołectwa Puszcza wnioskował  

o ujecie w planach inwestycyjnych Gminy Więcbork w najbliższych latach inwestycji 

dotyczącej budowy placu zabaw na terenie tego sołectwa. Wniosek motywowany był dużą 

ilością dzieci i złożony został wraz z podpisami mieszkańców i sołtysa. 

• Druga interpelacja radnego dotyczyła docierającymi do radnego informacjami  

w sprawie budowy biogazowi w Klarynowie i związanymi z tym obawami 

mieszkańców. Radny wnioskował w imieniu mieszkańców Borzyszkowa  

o zorganizowanie w tym temacie spotkania sołeckiego, na którym zainteresowani 

mogliby uzyskać więcej informacji na temat planów tej inwestycji. Interpelacja została 

złożona wraz z podpisami mieszkańców. 

 

2. Radna Beata Kopta w imieniu mieszkańców ulic: Dolnej i Górnej w Więcborku prosiła 

o wpisanie do budżetu Gminy Więcbork na lata 2024-2025 środków na realizację zadania 

polegającego na wymianie nawierzchni chodników oraz położenie chodników na 

odcinkach, gdzie ich nie ma, wymianę starych krawężników i obrzeży, położenie nowej 

nawierzchni jezdnej i remont istniejącej kanalizacji deszczowej. Konieczność realizacji 

inwestycji uzasadniona została złym stanem nawierzchni jezdnej i chodników. Realizacja 

zadania zwiększy bezpieczeństwo i poprawi, jakość życia. 

• Kolejna Interpelacja złożona została przez radną w imieniu mieszkańców Osiedla 

Słonecznego w Więcborku z prośbą wpisania do budżetu Gminy Więcbork na lata 

2024-2025 zadania polegającego na dokończeniu inwestycji już wykonywanej na tym 

Osiedlu w 2019 r. – I etap, 2020 r. – II etap. W ramach tego zadania wymienione 

zostały krawężniki i położona nowa nawierzchnia jezdna i nawierzchnią chodników 

wraz z wjazdami do posesji. Mieszkańcy apelują o dokończenie remontu ww. drogi 

uzasadniając, to złym stanem technicznym nawierzchni drogowej i chodników. 

 

3. Radna Sylwia Świerczewska-Łaznowska zgłosiła potrzebę wymiany lustra drogowego 

przy wyjeździe z ulicy Rybackiej w Więcborku, które z uwagi na stan nie spełnia 

przypisanej mu funkcji. 

• Radna interpelowała również o rozważenie umiejscowienia Ana ulicy Strzeleckiej  

w Więcborku, w części zalesionej prowadzącej do ulicy Plażowej progów 

zwalniających. Z informacji przekazanej przez mieszkańców wynika, że pomimo 

występowania w tej lokalizacji strefy zamieszkania i związanym z tym ograniczeniem 

szybkości do 20km/h, nadal zdarzają się tam sytuacje niebezpieczne, w których 

kierowcy znacznie przekraczają dozwoloną prędkość.  To z kolei stanowi duże 

zagrożenie poruszających się w tej lokalizacji dla pieszych. 
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4. Radna Iwona Bonecka zgłosiła potrzebę remontu nawierzchni drogi wjazdowej 

prowadzącej do Osiedla BoWiD od ulicy Wojska Polskiego do wysokości garaży /długość 

400m/. Nawierzchnia jest zniszczona, a jej degradacja postępuje po każdym sezonie 

zimowym. Jest to jedyny fragment drogi na ww. Osiedlu, który obecnie wymaga naprawy. 

Radna prosiła o przychylne rozpatrzenie wniosku. 

 

5. Radny Andrzej Wenda złożył zapytanie, czy teren Gminy Więcbork objęty jest 

występowaniem tzw. obszarem suszy hydrologicznej, a jeżeli tak, to czy w takim razie nie 

należałoby powołać Komisji szacującej straty w rolnictwie. 

 

6. Radna Beata Lida przedstawiła wniosek o budowę chodnika przy drodze powiatowej nr 

1145C w Pęperzynie III. Temat ten przewija się od kilku lat, a mieszkańcy wnioskują  

o realizację postulatu z uwagi na bezpieczeństwo zarówno dorosłych, jak i dzieci, które 

przemieszczających się w kierunku do i ze szkoły. 

 

7. Radna Anna Łańska zwróciła się do Burmistrza Więcborka o ujecie w planach 

budżetowych Gminy Więcbork budowy wodociągu przy Mieszka II Lamberta i Henryka 

Brodatego na Osiedlu Piastowskim. Ujęcie w tych planach również: budowy oświetlenia 

przy ulicy Piastów na Osiedlu Piastowskim, budowy kanalizacji sanitarnej oraz 

kanalizacji deszczowej wraz z wykonaniem nawierzchni przy ulicy Mieszka Odnowiciela 

oraz przedłużenia od ulicy Pomorskiej. 

• Radna zapytała również, na jakim etapie jest przebudowa dróg ulic: Władysława 

Łokietka, Bolesława Śmiałego i Mieszka I oraz na jakim etapie jest wykonanie 

dokumentacji na ulicy Spacerowej i budowa chodnika przy ulicy Gdańskiej od 

Lecznicy Zwierząt w Wiecborku  

 

Ad.10 Raport o stanie Gminy Więcbork przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar 

Kuszewski. 

Przewodnicząca RM oddała głos Burmistrzowi Więcborka p. Waldemarowi 

Kuszewskiemu. 

Cyt.: 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zgromadzeni goście, drodzy mieszkańcy Gminy 

Więcbork 

 Zgodnie z art. 28 ustawy o samorządzie gminnym przedstawiam Państwu „Raport  

o stanie Gminy Więcbork za 2023 rok”. Dokument został dostarczony Pani Przewodniczącej, 

opublikowany na stronie internetowej biuletynu informacji publicznej Gminy Więcbork oraz 

na stronie internetowej Gminy Więcbork www.wiecbork.pl. 

 Zwięzłe przedstawienie dokumentu obejmującego 155 stron, który opisuje 

podejmowane aktywności przez Gminę i jednostki podległe, realizowane polityki, programy 

oraz zrealizowane inwestycje nie należy do łatwych, jednak postaram się sprostać temu 

wyzwaniu.  

 Rozpocznijmy od krótkiej charakterystyki naszej gminy. 

Gmina Więcbork jest gminą miejsko-wiejską położoną w województwie kujawsko-

pomorskim, powiecie sępoleńskim, zajmującą obszar 235km2. Wielkim atutem naszej gminy 

są walory krajobrazowe: położenie wśród jezior otoczonych lasami i wzgórzami 

morenowymi. Gminę Więcbork tworzą 22 sołectwa oraz Samorząd Mieszkańców Miasta 

http://www.wiecbork.pl/
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Więcbork. Na koniec 2023 roku zameldowanych było 12 422 osoby. W minionym roku na 

świat przyszło 85 nowych mieszkańców, natomiast zmarło 144. Ogólnie liczba mieszkańców 

zmniejszyła się w porównaniu do roku 2022 o 129 osób.  

Przejdźmy teraz do najważniejszych danych finansowych związanych z realizacją 

budżetu gminy w 2023 roku. Uchwalony przez Wysoką Radę 21grudnia 2022 roku budżet 

Gminy Więcbork zakładał: 

- dochody w wysokości prawie84 mln zł (83 724 927,00zł) 

- wydatki w wysokości prawie 88 mln zł (87 918 927,00zł) 

- a zatem zaplanowany deficyt wynosił 4 600 000zł. 

Racjonalna realizacja budżetu pozwoliła na zamknięcie budżetu nadwyżką finansową 

w wysokości ponad pół mln zł (516 124,07zł) przy wydatkach wynoszących ponad 88 mln zł 

(88 230 768,84zł) oraz dochodach prawie 89 mln zł (88 746 892,91zł). 

Rok 2023 był kolejnym rokiem, w którym Gmina Więcbork nie zaciągała żadnych 

kredytów, pożyczek, równocześnie zmniejszając zadłużenie, które spadło do 9 mln zł 

(9 085 275,00zł). 

Na podkreślenie zasługuje realizacja dochodów majątkowych w wysokości ponad 19,5 

mln zł (19 520 569,20zł). Wysokość tych dochodów świadczy o skutecznych działaniach 

podejmowanych przez Gminę Więcbork w poprzednich latach w celu pozyskiwania 

zewnętrznych źródeł finansowania inwestycji. Na dochody majątkowe złożyły się: 

1. środki z budżetu UE w wysokości ponad 2,2 mln zł, które stanowiły końcowe rozliczenie 

przedsięwzięć realizowanych w poprzednich latach: doposażenie świetlic wiejskich w 

Jastrzębcu, Pęperzynie i Wituni (2022), monitoring Jeziora Więcborskiego i Młyńskiego 

(2022), doposażenie plaży miejskiej w Więcborku (2021), Centrum Aktywności Lokalnej 

w Więcborku (2021), budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy 

Więcbork (2022), wyposażenie terenu świetlicy wiejskiej w Zakrzewskiej Osadzie  

w elementy zabawowe (2023), 

2. drugim źródłem dochodów majątkowych były środki, które wpłynęły z Rządowego 

Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych na zrealizowane zadania  

w wysokości prawie 16,7 mln zł (16 669 789,52zł), środki z budżetu państwa do 

zrealizowanego zadania (CAL) 217 953,23zł oraz zwrot części wydatków inwestycyjnych 

poniesionych w 2022 roku w ramach funduszu sołeckiego w wysokości 26 345,38zł 

3. trzecim źródłem dochodów majątkowych były dochody z gospodarowania mieniem 

gminnym w wysokości 384 552,38zł. 

W 2023 roku Gmina Więcbork, skutecznie realizowała programy pomocowe dla 

mieszkańców w związku z kryzysem na rynku energetycznym. Ich wdrażanie łagodziło 

negatywne skutki wzrostu cen węgla, źródeł ciepła oraz energii elektrycznej, spowodowane 

trwającą i wywołaną przez Rosję, wojną na Ukrainie. Była to realizacja dodatkowych zadań 

wprowadzonych ustawą z 5 sierpnia 2022 roku o dodatku węglowym, z dnia 15 września 

2022 roku o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z 

sytuacją na rynku paliw oraz ustawą o szczególnych rozwiązaniach służących ochronie 

odbiorców energii elektrycznej w 2023 roku w związku z sytuacją na rynku energii 

elektrycznej. 

Mimo realizacji omówionych przed chwilą dodatkowych zadań na rzecz mieszkańców 

Gminy Więcbork, determinacja i skuteczność w pozyskiwaniu środków zewnętrznych 

pozwoliły na realizację wielu zadań inwestycyjnych, które stanowiły materializację 

postulatów zgłaszanych przez mieszkańców, sołtysów i radnych Rady Miejskiej  

w Więcborku. Jestem przekonany, że jest to jeden z najbardziej interesujących mieszkańców 

aspektów zawartych w corocznym raporcie – czyli inwestycje. W 2023 roku wydatki 

majątkowe stanowiły ponad 25% wszystkich wydatków, czyli co czwarta złotówka 

wydawana była na inwestycje. Pozyskane dochody majątkowe przyczyniły się do realizacji 

wydatków inwestycyjnych na rekordowym, niespotykanym dotąd poziomie, ponad 22,6 mln 
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zł (22 624 538,41zł). W stosunku do najwyższego dotychczas poziomu wydatków 

inwestycyjnych z 2019 roku, w roku 2023 wydatki te wzrosły o 83%.  

 

Zrealizowane inwestycje w 2023 roku- należy podkreślić, że podobnie jak  

w poprzednich latach priorytetem była poprawa infrastruktury drogowej (prawie 80% 

wszystkich wydatków majątkowych). Oprócz dróg znalazły się również inwestycje służące 

poprawie zabezpieczenia przeciw-pożarowego, zwiększające możliwości działań związanych 

z integracją mieszkańców (świetlice wiejskie) oraz poprawa infrastruktury sportowo-

rekreacyjnej. 

Mówiąc o inwestycjach, nie można pominąć tematu strategicznego przedsięwzięcia, 

które realizowane będzie przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy, czyli budowa 

obwodnicy Więcborka. Należy przypomnieć, że po licznych rozmowach z Marszałkiem 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, wspieranych również przez Poseł na Sejm RP Panią 

Iwonę Kozłowską, w październiku 2018 roku, w gabinecie Burmistrza Więcborka, Marszałek 

złożył publicznie deklarację, że przystąpi do działań zmierzających do budowy obwodnicy 

Więcborka. Tak się stało. W 2019 roku ogłoszono i rozstrzygnięto przetarg na opracowanie 

Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego wraz z decyzją środowiskową. W 2020 

roku trwały konsultacje społeczne dotyczące wyboru wariantu przebiegu obwodnicy. Datą 

przełomową, przybliżającą nas do budowy obwodnicy jest dzień 15 grudnia 2023 roku. Tego 

dnia podpisałem decyzję środowiskową, której nadałem rygor natychmiastowej 

wykonalności. Umożliwiło to przystąpienie przez Zarząd Dróg Wojewódzkich do ogłoszenia 

przetargu na dokumentację techniczną. Zgodnie z założeniami dokumentacja ma być gotowa 

do końca 2025 roku a inwestycja realizowana w latach 2026-2027. Przy obecnych, ostrożnych 

szacunkach, koszt budowy to 60-70 mln zł. Może to powodować konieczność zabezpieczenia 

w budżecie Gminy nawet 4 mln zł. Obecna kondycja finansowa naszej Gminy, stan 

zadłużenia oraz zdolności kredytowe pozwalają na to patrzeć spokojnie. 

Transport zbiorowy 

Gmina Więcbork wspólnie z samorządami Powiatu Sępoleńskiego uczestniczy  

w rządowym programie „Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych”. Dzięki niemu na 

terenie naszej gminy i powiatu funkcjonuje system publicznych przewozów autobusowych, 

który umożliwia skomunikowanie miejscowości powiatu sępoleńskiego. Po licznych 

rozmowach z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego, udało się przywrócić 

połączenia autobusowe pomiędzy miastami powiatu sępoleńskiego a Bydgoszczą.  

Wśród licznych działań podejmowanych przez gminę Więcbork należy powiedzieć o 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. Na ten cel w 2023 roku przeznaczono kwotę 280 000zł, 

podpisano 25 umów na realizację zadań publicznych z 15 organizacjami pozarządowymi. 

Dzięki temu zrealizowano liczne zajęcia, wydarzenia sportowe, kulturalne i integracyjne dla 

wszystkich mieszkańców naszej gminy.  

Dbając o zrównoważony rozwój Gminy Więcbork realizowane były również 

programy mające na celu zwiększenie świadomości ekologicznej (tu m.in. projekt 

edukacyjno-informacyjny „Ed-Ek w Terenie”, „4U FOR YOU” oraz programy poprawiające 

jakość otaczającego nas środowiska: 

- gminny program dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni ścieków (9 

dotacji na łączną kwotę 18 000zł),  

- program „Czyste Powietrze” – w 2023 roku złożono 51 wniosków o dofinansowanie 

oraz 18 wniosków o płatność. Łącznie od początku działania programu zawarto 321 umów  

i wypłacono ponad 4 mln zł dotacji (4 062 932,50zł) 

- demontaż, transport i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest – 

unieszkodliwiono 90 ton odpadów (dofinansowanie 100% na DTU), 
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- dofinansowanie kosztów budowy studni wierconych – w 2023 roku 3 dotacje na 

łączną wartość 18 000zł. 

 Pozwólcie Państwo, że tematy związane z realizowanymi zadaniami przez MGOPS  

w ramach licznych programów społecznych, MGBP oraz MGOK w ramach działań 

związanych z krzewieniem i popularyzacją szeroko pojętej kultury, nie będę omawiał, 

ponieważ zostały one przedstawione szczegółowo przez Panie Dyrektorki na poprzednich 

sesjach, natomiast funkcjonowanie oświaty na terenie naszej gminy będzie przedmiotem 

jednego z kolejnych punktów porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 W obszarze oświaty chciałbym przedstawić tylko kilka najistotniejszych faktów. 

 Na terenie Gminy Więcbork funkcjonuje 9 placówek oświatowych, w tym 7 szkół 

podstawowych, przedszkole gminne oraz Klub Dziecięcy. Placówka ta zapewnia opiekę nad 

dziećmi od 1 roku życia do lat 3. W wyniku podjętych wspólnie z Radnymi Rady Miejskiej  

w Więcborku, działa ona od 2018 roku, zapewniając opiekę dla 30cioro dzieci w 2 

oddziałach. W 2023 roku, Gmina Więcbork, po skutecznej aplikacji do rządowego programu 

rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do 3 lat „Maluch+”, otrzymała 

dofinansowanie na utworzenie dodatkowych 20, nowych miejsc dla dzieci. 11 Września 2023 

roku wraz z Panią Skarbnik, Aliną Kruk podpisaliśmy umowę na dofinansowanie  

z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim – Panem Mikołajem Bogdanowiczem. Dofinansowanie 

to: 814 010,00zł na utworzenie nowych miejsc oraz 601 920,00zł na ich utrzymanie. 

Chciałbym powiedzieć, że w 2024 roku podjąłem działania mające na celu uzyskanie 

dodatkowego finansowania na dodatkowe 10 miejsc w Klubie Dziecięcym. Reasumując – 

liczba miejsc w Klubie Dziecięcym wzrośnie docelowo z obecnych 30 do 60. 

 Dochody zrealizowane w dziale związanym z oświatą składają się w 86% z subwencji 

oświatowej, natomiast pozostałe 14 % to m.in. dotacja przedszkolna i podręcznikowa oraz 

różnego rodzaju pozyskane środki finansowe, w tym granty. Łączne dochody budżetu oświaty 

to niespełna 16 mln zł (15 680 220,76zł). Nieprzypadkowo użyłem określenia: „niespełna” 

ponieważ wydatki związane z oświatą to ponad 24 mln zł (24 178 284,55zł), co daje prawie 

8,5mln zł dopłaty z budżetu Gminy Więcbork. To ponad 35% wydatków związanych  

z oświatą. 

 Omawiając temat oświaty chciałbym należy powiedzieć również o funkcjonującym od 

roku szkolnego 2017/2018, w naszej Gminie Programie Wspierania Uczniów Uzdolnionych. 

Co roku za wybitne osiągnięcia naukowe, sportowe lub artystycznie uczniów, przyznawana 

jest nagroda pieniężna, która ma charakter motywacyjny. W 2023 roku Komisja Stypendialna 

przyznała Stypendium Burmistrza Więcborka 50 uczniom. 

 Wśród licznych zadań własnych realizowanych przez Burmistrza Więcborka, są 

również działania związane z ochroną dziedzictwa kulturowego oraz opieką nad 

miejscami Pamięci Narodowej. To ważny element związany z zachowaniem pamięci 

historycznej oraz godnego utrzymania tych wyjątkowych miejsc, które są elementem historii 

naszej Gminy. W 2023 roku dzięki wsparciu Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, Gmina 

Więcbork otrzymała 120 000zł, wybudowana została ściana pamięci, na której 

umieszczonych zostało sześć tablic inskrypcyjnych z nazwiskami osób zamordowanych  

w Karolewie w 1939 roku. Są to nazwiska 377 osób zidentyfikowanych z imienia i nazwiska. 

(1781 zamordowanych). 

 Realizacja uchwał Rady Gminy. 

 W 2023 roku Rada Miejska podjęła 83 uchwały. Podjęte uchwały Burmistrz 

Więcborka zgodnie z art. 90 ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym przekazał  

w nieprzekraczalnym terminie 7 dni do organów nadzoru, jakimi są w zakresie zgodności  

z prawem – Wojewoda Kujawsko - Pomorski, a w zakresie spraw finansowych – Regionalna 

Izba Obrachunkowa. 
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 Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 1 ustawy o dostępie do informacji publicznej, wszystkie 

uchwały opublikowane zostały w Biuletynie Informacji Publicznej, zaś uchwały stanowiące 

akty prawa miejscowego w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

 W przypadku dwóch uchwał, zostały wszczęte postępowania nadzorcze przez 

Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego, wynikiem, czego uchwały te zostały uchylone. 

W przypadku jednej uchwały i wszczętego postępowania nadzorczego przez RIO  

w Bydgoszczy, Rada Miejska podjęła uchwałę z poprawkami a postępowanie zostało 

umorzone.  

 Wszystkie uchwały zostały przez organ wykonawczy Gminy wykonane 

z zachowaniem procedur i terminów określonych uchwałami i przepisami prawa. 

 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zgromadzeni goście, drodzy mieszkańcy Gminy 

Więcbork 

Mam nadzieję, że przedstawiony Raport będzie materiałem przybliżającym wiedzę  

o realizowanych politykach i programach na terenie Naszej gminy oraz będzie stanowił 

podstawę do merytorycznej dyskusji o kierunku rozwoju naszej gminy a dla Wysokiej Rady 

będzie również podstawą do udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Więcborka” – koniec 

cytatu. 

 

W określonym przepisami prawa terminie, tj. na dzień poprzedzający obrady sesji nie 

wpłynął żaden wniosek mieszkańca/mieszkańców, dotyczący udziału w debacie. 

 

Przewodnicząca RM rozpoczęła debatę. 

Radna Iwona Bonecka stwierdziła, że dane przedstawione przez Burmistrza Więcborka 

budzą w niej podziw i napawają dumą, ale też satysfakcję, że mieszka w tej gminie i jest  

w niej radną. Raport obrazuje ogrom inwestycji przy jednocześnie malejącym zadłużeniu 

Gminy i wielkie pieniądze wkładane w, to, co jest widoczne i to, co poprzez nakłady wyraża 

troskę o gminną oświatę, kulturę i pomoc społeczną działająca na terenie gminy wzorowo. Te 

elementy składają się, według radnej, na duże osiągnięcie wypracowane przez Burmistrza 

Więcborka, który potrafi tak współpracować z podległymi jednostkami i z radnymi, że w na 

terenie gminy Więcbork tak wiele i tak dobrze się dzieje. To z kolei utwierdza, ją 

w przekonaniu, że Burmistrz Więcborka zasługuje w pełni na udzielenie mu votum zaufania. 

 

Radny Tomasz Bykowski stwierdziła, że jako nowa osoba w Radzie jest pod wrażeniem 

merytorycznej wypowiedzi Burmistrza Więcborka i tego, że ubiegłoroczny budżet udało się 

wykonać w tak wysokim stopniu, przy jednoczesnym utrzymaniu płynności finansów 

publicznych, a inwestycje były realizowane we właściwym kierunku i właściwym tempie. 

Radny, jako czynniki pozytywne i optymistyczne odnotował wzrost dochodów i zmniejszenie 

długu i uznał, że za to należą się Burmistrzowi gratulacje. Radny zadał również pytanie, 

dotyczące subwencji oświatowej, a konkretnie kwoty, jaką do tej sfery działalności dopłaca 

Gmina Więcbork. Prosił o uściślenie, czy dopłata związana jest w głównej mierze do 

przedszkoli gminnych.  

 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do pytania radnego wskazał, że rzeczywiście duża 

część z dopłaty jest związana z utrzymaniem obiektów, jak również zadania własnego gminy, 

jakim są przedszkola. Obecnie jest dosyć pozytywna tendencja, jeżeli chodzi o wysokość 

subwencji w odniesieniu m. in. do tegorocznego budżetu i subwencji zwiększającej 

subwencję oświatową w zakresie chociażby podwyżek wynagrodzeń nauczycieli. W latach 

ubiegłych samorządy wielokrotnie apelowały do władz, że otrzymywane środki w ramach 
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zwiększonej subwencji nie pokrywały planowanych zmian w wynagrodzeniach. Ten rok 

niech będzie „dobrą jaskółką”, że te kwoty w końcu się finansują.  

 

Przewodnicząca RM zakończyła debatę i zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały  

w sprawie udzielenia Burmistrzowi votum zaufania. 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało- 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu- 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork. 

Radni otrzymali raport w ustawowym terminie tj. do dnia 31 maja 2024r. Burmistrz 

omawiając dokument na sesji odniósł się do jego poszczególnych składowych. 

Uzupełnieniem wystąpienia była prezentacja multimedialna. 

 

Przewodnicząca RM pogratulowała Burmistrzowi Więcborka udzielonego votum zaufania. 

Burmistrz Więcborka podziękował radnym za jednogłośnie udzielone mu votum zaufania. 

Powiedział, że to wyrażone zaufanie jest dla niego bardzo ważne. Zaakcentował, że 

akceptacja jest tym bardziej istotna, że dotyczy realizacji zadań i polityk roku poprzedniego - 

2023, a część składu Rady Miejskiej jest nowa. Podziękował wszystkim za uznanie tego, co 

zostało wykonane w roku 2023 i zapewnił, że zarówno on, pracownicy Urzędu Miejskiego  

w Więcborku, jak i podległych jednostek, będą robić wszystko, aby tego zaufania nie zawieść. 

Przewodnicząca RM zamknęła ten punkt porządku obrad i ogłosiła siedmiominutową 

przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.11Przyjecie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2023r. wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego: 

 

Na wstępie Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk powiedziała, że w ustawowym 

terminie tj. do końca marca ww. dokument (sprawozdanie z wykonania budżetu) wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego został złożony przez Burmistrza Więcborka w 

Radzie Miejskiej, jak również przedłożony do zaopiniowania Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej i taką opinię uzyskał. Szczegółowo dane Sprawozdania omawiane były 

zarówno na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, jak i na posiedzeniu Połączonych Komisji Rady 

Miejskiej w Więcborku, natomiast do najistotniejszych jego parametrów tj., dochodów, 

wydatków, inwestycji i długu, odniósł się już Burmistrz Więcborka przedstawiając Raport  

o stanie Gminy Więcbork za rok 2023. Sprawozdanie z wykonania budżetu, to także szereg 

innych istotnych danych, które ujęte zostały w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i te 

najważniejsze z nich zostały przez Skarbnik Gminy Więcbork przedstawione: 

 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Więcbork wraz z informacją o stanie mienia Gminy – Uchwała Nr 12/S/2024 Składu 
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Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 18 kwietnia 

2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Więcborka 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy 

– opinia pozytywna bez uwag, stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork kontynuując wystąpienie omówiła pokrótce najważniejsze  

z parametrów sprawozdań finansowych jednostek Gminy Więcbork odnosząc się do bilansu 

zbiorczego Jednostek Budżetowych. 

 

Obowiązek sporządzenia sprawozdania z wykonania budżetu wynika z ustawy  

o finansach publicznych, natomiast konieczność sporządzenia sprawozdań finansowych przez 

jednostki budżetowe, usankcjonowana jest zapisami ustawy o rachunkowości. Wszystkie 

zobligowane do tego jednostki gminne złożyły stosowne sprawozdania zawierające bilans, 

rachunek wyników, zestawienie zmian w funduszu i informację dodatkową do sprawozdań.  

Sprawozdania zostały przedłożone przez jednostki gminne w ustawowym terminie  

i przedstawione również Radnym.  

Na uwagę zwraca rosnąca suma bilansowa – w porównaniu do roku ubiegłego o około 

20.000.000,00 zł, na co wpływ miała kwota wydatkowana w roku 2023 na zadania 

inwestycyjne. Zakończone, zrealizowane i oddane do użytkowania inwestycje znacząco 

podwyższają kwotę aktywów trwałych, jak i kwotę ogólną funduszu. Całość zrealizowanych 

przez jednostki dochodów pozytywnie wpłynęła na kwotę wyniku finansowego, który jest 

również wyższy w porównaniu do roku 2022. Czynnikiem godnym zaakcentowania jest 

systematycznie malejące zadłużenie Gminy Więcbork (obrazuje, to bilans wykonania 

budżetu). Pozostałe parametry bilansu, typu: należności i zobowiązania wykazują niewielkie 

wahania w porównaniu do roku 2022 i są to kwoty wynikające z ewidencji. Należności są 

pomniejszone o odpisy aktualizujące, tj. chodzi o należności, których spłata jest oceniana, 

jako wątpliwa. 

 

b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium - Opinia pozytywna - Komisja wnioskowała o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Więcborka. Opinia Komisji przedstawiona została Radzie 

Miejskiej przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku, 

i stanowi Załącznik 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie 

BIP Gminy Więcbork/ 

 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej – 

Uchwała Nr 9/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 13 maja 2024r w sprawie: opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Więcborku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Więcborka z wykonania 

budżetu za 2023r. – opinia pozytywna - stanowi Załącznik 3 do niniejszego Protokołu 

/do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2023r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 
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Radna Beata Lida uznała, że zarówno Skarbnik Gminy Więcbork, jak i jej 

współpracownikom należą się gratulacje za tak dobre wykonanie budżetu roku 2023. 

Zwróciła uwagę, że był, to trudny rok budżetowy. Radni uchwalając budżet na ten rok mieli 

wątpliwości, co do jego realizacji, podobnie, jak sama Pani Skarbnik. Dziś można 

powiedzieć, że „znowu się udało”, zatem należą się w tej mierze gratulacje. 

Skarbnik Gminy Więcbork odnosząc się do powyższego powiedziała, że cieszy ją, że Pani 

Wiceprzewodnicząca oprócz niej doceniła wkład pracy w realizację budżetu wszystkich 

współpracowników, tj. kierowników referatów, dyrektorów jednostek, którzy, po pierwsze, 

sami wiedzą, jak ważne jest monitorowanie wydatków, a po drugie, wsłuchują się w sugestie 

zarówno Burmistrza Więcborka, jak i jej, co do tego, iż ta celowość, oszczędność  

i gospodarność, musi być zachowana przy tak czasami nieprzewidywalnych czynnikach,  

z którymi przychodzi się mierzyć, np. wojna w Ukrainie, rosnące ceny nośników energii, 

paliwa i płac. 

Radny Tomasz Bykowski zapytał o wydatki rzeczowe w dziale oświaty w roku 2023. 

Radnego zastanawiała wysokość wydatków rzeczowych w Szkole Podstawowej Nr 2, która 

jest w pewnej dysproporcji do pozostałych szkół gminnych (SP Nr 2 962.000, 00 zł, pozostałe 

szkoły w granicach 300.000, 00 zł). Zakładał, że jest to związane z funkcjonowaniem w tej 

szkole oddziałów przedszkolnych, ale prosił o doprecyzowanie tej kwestii. 

Skarbnik Gminy Więcbork uznała, że wartości, o które pyta radny, pochodzą z materiału 

przygotowanego przez Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku, a który to będzie 

omawiany w kolejnym punkcie porządku obrad sesji, tzn. w informacji dotyczącej realizacji 

zadań oświatowych za rok 2023. 

Radny Bykowski potwierdził powyższe. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że na to pytanie radny otrzyma odpowiedź w dalszym 

punkcie porządku obrad. Kontynuując Przewodnicząca RM, podobnie, jak radna Lida, 

wyraziła uznanie dla pracy wykonanej w 2023 r. przez Burmistrza Więcborka i podległych 

pracowników. Podkreśliła, jednak, że pewien udział w tym sukcesie miała też Rada Miejska, 

która kładzie nacisk na, to, co ma być wykonane i jest to też pokłosie zgłaszanych interpelacji 

i wniosków. Za te właśnie głosy chciałby radnym podziękować, bo pozwalają one 

Burmistrzowi Więcborka i Skarbnik Gminy Więcbork dążyć do tego, aby rozwój gminy 

Więcbork, był zrównoważony. Rada wnikliwie analizuje wydatki, wskazuje na istotne rzeczy- 

potrzeby, które powinny być zrealizowane i popiera oczywiście działania Burmistrza. Ubiegły 

rok obfitował w wiele inwestycji i wiele wyzwań, ale jednocześnie wiele pracy wykonanej na 

rzecz mieszkańców gminy Więcbork. Reasumując radna powiedziała, że budżet roku 2023 

został wykonany bardzo dobrze, niewątpliwy udział w tym miała Rada Miejska i w tym 

względzie nie ma powodów do wstydu. 

Przewodnicząca RM z uwagi na brak zgłoszeń zamknęła dyskusję i poprosiła  

o przedstawienie opinii dotyczącej uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2023 rok. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna 

 

Następnie Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2023 rok. 
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Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych- 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu- 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2023r. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych -0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM poinformowała, że Rada Miejska w Więcborku udzieliła absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka i pogratulowała Burmistrzowi Więcborka udzielonego jednogłośnie 

absolutorium. 

Burmistrz Więcborka podziękował radnym obecnej kadencji, jak i tym z poprzedniej 

kadencji. Tak, jak wspomniała Przewodnicząca RM realizacja zadań inwestycyjnych, ale też  

i wszystkich działań na rzecz mieszkańców gminy Więcbork, nie przebiegałaby tak dobrze, 

gdyby nie wzorowa współpraca z Burmistrza z radnymi i radnych z Burmistrzem i Urzędem 

Miejskim. Na tą współprace składały się też często długie dyskusje odbywane na 

posiedzeniach Komisji, na których przedstawiane były nowe zadania inwestycyjne, czy nowe 

wyzwania związane ze zmianami w budżecie Gminy Więcbork. Niejednokrotnie były one 

długo dyskutowane, ale przede wszystkim, co docenia najbardziej, to merytoryczność i 

umiejętność każdorazowego wypracowywania konsensus. Dziękował za to radnym, jak 

również za udzielenie mu absolutorium. Składając podziękowania Burmistrz skierował je 

również do swoich współpracowników: Skarbnik Gminy Więcbork, Zastępcy Burmistrza 

Więcborka, kierownikom referatów Urzędu Miejskiego w Więcborku i pracownikom Urzędu 

Miejskiego w Więcborku, to ich wytężona i mozolna praca krok po kroku pozwoliła na 

realizację ogromu zadań. Podziękowania popłynęły także do dyrektorom jednostki podległych 

im pracowników, to zdaniem Burmistrza, kolejny element w wielkiej machinie, którego 

niezawodne działanie przyczynia się do sukcesu całej Gminy. Burmistrz zaznaczył, że sukces 

w realizacji budżetu i zadań inwestycyjnych, zawsze będzie odczytywał przez pryzmat 

zadowolenia mieszkańców w kontekście odczuwalnej poprawy jakości ich życia. Kończąc 

wypowiedź Burmistrz powiedział, że liczy na dalszą owocną współpracę. 

Przewodnicząca RM zamknęła ten punkt porządku obrad przechodząc do realizacji dalszej 

tematyki. 

Ad.12 Informację dotyczącą kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2023 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  
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w roku 2024 przedstawiła Główna Księgowa Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Ewelina Gracz. 

 

Informacja stanowi załącznik 4 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu w 

biurze RM oraz na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Informacja uzupełniona była prezentacją multimedialną. 

 

Księgowa BOOS omawiając tematykę, odniosła się do pytania radnego Tomasza 

Bykowskiego zadanego w poprzedniej części obrad, a dotyczące wysokości wydatków 

rzeczowych placówkach oświatowych, które jak wynika z przedłożonej informacji najwyższe 

są w Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku. W tym zakresie podała, że na wysoki poziom 

wydatków rzeczowych w Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku w odniesieniu do innych 

placówek wpływ ma, między innymi, fakt funkcjonowania w Placówce oddziałów 

przedszkolnych. Jest to też efekt realizacji Programu „Posiłek w domu, posiłek w Szkole”, 

gdzie do realizacji dochodzi prawie 100.000, 00 zł wyposażenia kuchni szkolnej. 

Dofinansowanie w tym Programie wynosiło niespełna 80.000, 00 zł, wkład własny do zadania 

19.899, 42 zł. Niemniej był to wydatek jednorazowy, ponieważ w tym roku już tego nie było 

podobnie, jak w roku 2022. Są to rzeczy, które sporadycznie dzieją się w danej placówce,  

a automatycznie podnoszą poziom zrealizowanych wydatków. Oddziały przedszkole, to 

również czynnik determinujący poziom wydatków. W Szkole Podstawowej Nr 2 funkcjonuje 

pięć oddziałów przedszkolnych wielogodzinnych, gdzie dzieci korzystają z posiłków, to też 

miesięcznie koszty rzędu 50.000, 00 zł. Częściowo wydatki te refundowane są przez rodziców 

w formie dochodu, ale w wydatkach cała, ta wartość pozostaje. 

 

Punkt został omówiony bardzo szczegółowo i nie wywołał dyskusji.  

Z obrad ubyli radna Natasza Ksobiak i radny Jan Antczak – obecnych 13 radnych 

 

Ad.13 Sprawozdanie z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2023 rok oraz założeń na rok 2024 omówił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik 5 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu  

w biurze RM oraz na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Punkt nie wywołał dyskusji. 

 

Ad14-15 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedstawiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Bydgoszczy nr DBD.803.5.2024 z dnia 14 maja 

2024 r. zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75113 na kwotę 108,00 zł  

z przeznaczeniem na przygotowanie i przeprowadzenie wyborów do Parlamentu 
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Europejskiego zarządzonych na dzień 9 czerwca 2024 r. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.32.2024 z dnia 17 maja 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 4.726,00 zł z przeznaczeniem 

na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010, §4110 i §4120. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.32.2024 z dnia 17 maja 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2060) w rozdz. 85502 o kwotę 22.638,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację zadań z zakresu świadczeń wychowawczych. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4210. 

4. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: 

 

• stypendia i zasiłki dla uczniów z Ukrainy (pomoc przyznawana na podstawie art. 53 ww. 

Ustawy) w rozdziale 85415 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290)  

o kwotę 2.952,00 zł. 

 

5. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów i wydatków w rozdziale 85295  

w związku z przystąpieniem do realizacji projektu partnerskiego z dofinansowaniem  

z budżetu środków UE pn.: „Kujawsko-Pomorska Teleopieka Etap I”. Kwota dofinansowania 

tego zadania na br. wynieść ma 37.483,00 zł. Po stronie wydatków plan wynosi 48.560,00 zł,  

z czego wkład własny Gminy wynosi 6.667,00 zł i zabezpieczony został poprzez przesunięcie 

tej kwoty z rozdziału 85214 §3110. Celem projektu jest zwiększenie dostępu do usług 

społecznych świadczonych w środowisku lokalnym w postaci usług opiekuńczych, pomocy 

sąsiedzkiej, wolontariatu opiekuńczego przy wykorzystaniu nowoczesnych technologii takich 

jak teleopieka dla 50 osób zamieszkujących na terenie Gminy Więcbork. Okres realizacji 

projektu: 01.01.2024 r. do 31.12.2026 r. 

6. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4210 zwiększa się plan o kwotę 50.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

do bieżącego utrzymania dróg gminnych i napraw taboru drogowego, 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 70.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

załadunku i transportu materiałów drogowych oraz usług wałowania dróg gminnych, 

• w §6050 dokonuje się zmiany nazwy zadania, tj. dotychczasową nazwę „Budowa drogi 

gminnej nr 346 w Runowie Krajeńskim” zastępuje się nazwą: „Przebudowa drogi gminnej 

nr 346 w Runowie Krajeńskim”. Zmiana nazwy wynika z konieczności jej dostosowania 

do zakresu prac, 

• w §6050 dokonuje się zmiany nazwy zadania, tj. dotychczasową nazwę „Budowa drogi ul. 

Polna w Sypniewie” zastępuje się nazwą: „Przebudowa drogi ul. Polna  

w Sypniewie”. Zmiana nazwy wynika z konieczności jej dostosowania do zakresu prac. 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203 pomiędzy §4300  

a §4220 o kwotę 1.000,00 zł w związku z planowanymi działaniami w Klubie „Senior+”. 

8. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 90001 §6050  

w zadaniu pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ul. Potulickich, 

Zamkowej i Biskupa A. Zebrzydowskiego w Więcborku” o kwotę 157.160,00 zł w związku z 

podpisaniem umowy z wykonawcą zadania i uzyskaniem niższej niż zakładano ceny. 
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9. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w zakresie funduszu sołeckiego 

Sołectwa Witunia. Zgodnie z uchwałą nr 1/2024 Zebrania Wiejskiego z dnia 22.03.2024 r. 

środki na zakup mebli do świetlicy wiejskiej w Wituni (92109 §4210) w kwocie 16.800,00 zł 

przeznacza się na zakup kruszywa do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie (60016 §4210). 

Na doposażenie świetlicy pozostaje kwota 3.200,00 zł na zakup urządzenia do czyszczenia 

podłogi. 

10. W planie finansowym wydatków w rozdziale 92695 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4210 i w §4260 zmniejsza się plan odpowiednio po 5.000,00 zł i o łączną kwotę 

10.000,00 zł zwiększa się plan w §4270 z przeznaczeniem na zakup usług konserwacji 

ślizgu na plaży oraz rowerów wodnych, 

• w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa miejsc rekreacji  

w Gminie Więcbork” na kwotę 32.750,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

dokumentacji technicznej i projektowej do w/w zadania. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku – pozytywna 

 

Na sali 13 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Aktualizacja Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork podyktowana jest, między 

innymi potrzebą wprowadzenia do dokumentu zadania polegającego na realizacji Kujawsko-

Pomorskiej Teleopieki. Zadanie, które ma być współfinansowane z budżetu Unii Europejskiej 

po stronie dochodów w latach 2024 – 2026 ujęta kwota dofinansowania, a po stronie wydatki 

określone limity wydatków w kwotach podanych w uzasadnieniu. Ponadto zwiększone 

zostają limity wydatków na zadani, które już w WPF jest ujęte, tj. na budowę drogi ulicy 

Ogrodowej w Wituni. W tym roku jest do wykonania kanalizacja deszczowa, natomiast  

w roku 2025 roboty drogowe. Jest to zadanie, które uzyskało na całość dofinansowanie  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg i tu po stronie dochodów umieszczona zostaje na rok 

2025 kwota dofinansowania, a w związku z tym łączna kwota wydatków na rok 2025 

zwiększy się do 1.300.000, 00 zł. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 
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Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku – pozytywna 

 

Na sali 13 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.16 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Wywołanie takiej uchwały następuje każdorazowo przy rozpoczęciu kadencji burmistrza, co 

wynika wprost z przepisów o samorządzie gminnym i należy to do wyłącznej kompetencji 

rady miejskiej. W przedmiotowym projekcie powołano się również na zapisy ustawy  

o pracownikach samorządowych oraz Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych z 2021 r. Zaproponowana miesięczna stawka 

Burmistrza Więcborka to: 

 

1) wynagrodzenie zasadnicze w wysokości: 10.250,00 zł.;  

2) stawkę dodatku funkcyjnego w wysokości: 2.700,00 zł.;  

3) dodatek specjalny w wysokości 30 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego 

i dodatku funkcyjnego w wysokości: 3.885,00 zł.;  

4) dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia 

zasadniczego w wysokości: 2.050,00 zł 
 

 

Ogólna kwota miesięcznego uposażenia Burmistrza Więcborka wynosi 18.885, 00 zł.  

W stosunku do poprzedniego wynagrodzenia o niespełna 19,5%.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku – pozytywna 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 13 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.17 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz 

odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

położonej w Więcborku omówił Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

W dniu 19 kwietnia br. Do Urzędu Miejskiego w Więcborku wpłynął wniosek mieszkańca 

Więcborka zainteresowanego dzierżawa na okres 10-ciu lat części nieruchomości gruntowej, 

oznaczonej nr ewidencyjnym 84/8 obręb Więcbork o powierzchni 7000m². Jest to 

nieruchomość gruntowa, na której zlokalizowany jest zbiornik wodny. Na tym terenie 

mieszkaniec planuje prowadzenie szkółki wędkarskiej. Zgodnie z obowiązującymi przepisami 

do kompetencji rady miejskiej należy zawarcie umowy dzierżawy na czas dłuższy niż 3 lata 

oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku – pozytywna 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 13 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.18 Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LXXI/487/24 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie gminy 

Więcbork w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków” przedstawił Burmistrz 

Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że Gmina Więcbork w 2023 r. pozyskała dotację na 

ochronę zabytków z Rządowego Programu Ochrony Zabytków. Jest to pięć dotacji, które 

mogą być udzielone, między innymi parafiom na terenie gminy Więcbork. Z posiadanych 

informacji wynika, że potencjalni beneficjenci mają problemy dokumentacyjne, dlatego 

postanowiono wydłużyć termin składania wniosków. W przedmiotowym projekcie uchwały 

zmiana została sformułowana, cyt.: „W Uchwale Nr LXXI/487/24 Rady Miejskiej  
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w Więcborku z dnia 28 lutego 2024r. w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy 

Więcbork w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków zmianie ulega § 4ust. 5. 

w/w Uchwały, który otrzymuje następujące brzmienie: „Wniosek o udzielenie dotacji należy 

składać w terminie do 17 czerwca 2024 r., w odpowiedzi na nabór ogłoszony przez 

Burmistrza Więcborka” – koniec cytatu. 

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Na sali 13 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.19-21 Projekty uchwał przygotowane przez Referat Rolnictwa. Ochrony Środowiska  

i Dróg UM w Więcborku omówił Kierownik Referatu p. Tomasz Fifielski 

 

 

a) uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/497/24 z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie 

zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład pomnika 

przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”, 

 

Zmianie ulega załącznik uchwały z 27 marca 2024 r. w sprawie zniesienia formy ochrony 

pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład pomnika przyrody "Aleja Dębowa 

Runowo Krajeńskie - Borzyszkowo", który otrzymuje brzmienie jak w załączniku do 

niniejszej uchwały. Precyzując, zmiana wynika z konieczności sprostowania lokalizacji 

jednego z drzew, tj. wpisano, że jest to strona prawa, a powinna być to lewa strona. W wyniku 

analizy przeprowadzonej przez Wydział Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego  

w Bydgoszczy, która wykazała niniejsza nieścisłość. Aby móc poprawnie realizować 

postanowienia uchwały należy dokonać stosownej korekty pisarskiej.  

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku – pozytywna 
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Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Na sali 13 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

b) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie gminy Więcbork, 

 

 

Ustanawia się pomnikiem przyrody pojedyncze drzewo gatunku dąb szypułkowy – Quercus 

robur, o obwodzie pnia mierzonym na wysokości 130 cm wynoszącym 410 cm, rosnące na 

terenie działki o numerze 83/1, obręb ewidencyjny Więcbork 1, gmina Więcbork. 

Współrzędne geograficzne drzewa 53º 21' 26.399" N 17º 29' 19.643" E. Nadaje się nazwę 

pomnikowi przyrody – „Wacław”. 

Dotyczy, to dębu rosnącego na terenie Więcborka w pobliżu ronda w kierunku Suchorączka. 

Działka należy do Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego, od którego pozyskano 

stosowną zgodę oraz pozytywną opinię Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Drzewo. 

Odpowiadając na pytanie radnej Boneckiej zadane na posiedzeniu Komisji w dniu 

poprzedzającym sesję Kierownik podał, że z dokonanych obliczeń wynika, że drzewo ma 164 

lata /posadzenie drzewa około roku 1860/.  

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Na sali 13 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

c) w sprawie aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  

z terenu gminy Więcbork”. 
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Coroczna aktualizacja Programu polega na zdjęciu ilości azbestu i wyrobów zawierających 

azbest, które zostały zdemontowane i zutylizowane w roku poprzednim i ujęciu wartości tego 

odpadu niebezpiecznego, który jest przedmiotem wszelkich dofinansowań w danym roku. 

Sytuacja na terenie gminy Więcbork wygląda tak, że w ewidencji widnieją 744 budynki, na 

których znajduje się 240 tys. m² azbestu. Stanowi, to około 6 tys. ton azbestu na trenie gminy 

Więcbork – około 24 ha. W roku 2024 realizowanych jest kilka programów w zakresie 

demontażu i utylizacji azbestu. Pierwszy program – już ukończony, to azbest z budynków 

gospodarczych, w ramach którego, rolnicy uzyskali dofinansowanie również na nowe 

pokrycie dachowe. Zebranych zostało 70 ton azbestu i jego zbiórka otrzymała 100% dotacji  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Drugim 

program obejmuje budynki mieszkalne i w ramach niego do Gminy Więcbork wpłynęło 35 

wniosków. Niestety wszystkie nie będą mogły być zrealizowane, gdyż pozyskano 

dofinansowanie na 53% zakładanych ilości, a termin realizacji do końca czerwca br. Jest 

zapewnienie, że w sierpniu będą informacje, czy pojawią się dodatkowe środki na realizację 

tego zadania. Z posiadanych środków skorzysta 7 beneficjentów, a 20-tu będzie czekało. 

Gmina Więcbork będzie monitowała w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu, aby do końca roku zrealizować transport i utylizację tego 

azbestu. Ponadto wydanych zostało 35 informacji rolnikom na drugi konkurs, gdzie jest 

możliwość dofinansowań na nowe pokrycia dachowe, te wnioski są w tym momencie  

w trakcie weryfikacji przez ARiMR.  

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda stwierdził, że na rok 2023 określony został termin całkowitej 

likwidacji azbestu i wyrobów zawierających azbest. Dodatkowe dotacje ten proces na pewno 

przyspieszają, ale jak wiadomo społeczeństwo się starzeje i pewne jest, że nie wszyscy 

zrealizują ten wymóg. Radny pytał, co z podmiotami, które nie zdążą wywiązać się z tego 

obowiązku i, czy będzie to niosło za sobą jakieś konsekwencje. 

 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że aby zrealizować to zdanie zgodnie z przepisami 

do końca roku 2032, rocznie z terenu gminy Więcbork musiałoby być demontowanych  

i utylizowanych łącznie około 750 ton azbestu, co jest niemożliwe. W tej chwili rocznie 

usuwanych jest około 100 ton tego materiału. Teraz pojawiło się duże zainteresowanie ze 

strony rolników w związku z dofinansowaniem z Agencji i nieco zwiększyło tą 

dotychczasową ilość. Najwięcej tego szkodliwego, niebezpiecznego materiału zalega na 

budynkach gospodarczo-inwentarskich w gospodarstwach rolnych. Na dzień dzisiejszy, 

oprócz wskazania roku 2032, jako terminu granicznego do usunięcia azbestu, nie mówi się nic 

o konsekwencjach niedotrzymania tej daty. Być może w czasie, który pozostał pojawią się 

dodatkowe środki na nowe pokrycia dachowe nie tylko dla rolników, ale również dla 

pozostałych mieszkańców, którzy chcieliby pozbyć szkodliwego materiału z dachów posesji  

i ten proces znacznie przyspieszy.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i poprosiła o przedstawienie opinii do projektu 

uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 
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Na sali 13 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

22. Wolne wnioski i informacje. 

 

Burmistrz Więcborka w odpowiedzi na zapytanie zgłoszone przez radnego Andrzeja 

Wende, a dotyczące ewentualnego powołania Komisji ds. szacowania szkód w rolnictwie  

w związku z wystąpieniem suszy na terenie gminy Więcbork podał, że według aplikacji 

IMGW Puławy obecnie na żadnej z kategorii gleb występujących na terenie gminy Więcbork 

nie zostały przekroczone kryteria suszy według Kryterium Rozporządzenia Ministerstwa 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Dlatego nie jest możliwe powoływanie Komisji ds. szacowania 

szkód w rolnictwie, czy składanie wniosków w związku z suszą.  

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady drugiej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 

 

 


